

Statistics
CanadaStatistique
Canada

service bulletin

bulletin de service

Road
transport

For further information write to
Transportation and Communications Division
Ottawa, K1A 0V5 Phone (613) 996-9274

Transport
routier

Pour de plus amples renseignements prière de vous adresser
à la Division des transports et des communications
Ottawa, K1A 0V5 ou composer (613) 996-9274

Vol. 7, No. 4

STATISTICS CANADA
STATISTIQUE CANADA

DEC 13 1978

ESTIMATES ON THE OPERATIONS OF SMALL
MOTOR CARRIERS FREIGHT AND
HOUSEHOLD GOODS MOVERS, 1976

LIBRARY
E.L. THOMAS

VALEURS ESTIMATIVES DES OPÉRATIONS DES PETITS
TRANSPORTEURS ROUTIERS DE MARCHANDISES ET
DES PETITS ENTREPRENEURS EN DÉMÉNAGEMENT, 1976

In 1976, a sample of carriers whose gross business income in 1975 was between \$25,000 and \$100,000 were examined(1).

The table in this bulletin provides basic operating and financial information on small carriers engaged in the provision of local and long distance trucking and small carriers engaged in the movement of used uncrated furniture for the year 1976.

The data which were derived from the sample were supplemented by administrative data held by Revenue Canada. To provide a link between the two, the sample was drawn from a list of incorporated and unincorporated tax filers identified as being primarily engaged in for-hire trucking, including household goods movers. The sample results were inflated to the universe level using the weight associated with each record in the sample. The results were then compiled to produce the table contained in this bulletin.

For further information, contact the Chief, Surface Transport Section (613-996-9271), Transportation and Communications Division, Statistics Canada, Ottawa, K1A 0T6.

(1) Companies whose 1975 gross business income was \$100,000 or more received the annual industry census questionnaires which have been compiled and are to be released in Catalogue 53-222, Motor Carriers Freight and Household Goods Movers, 1976.

En 1976, un échantillonnage de transporteurs dont les recettes brutes s'échelonnaient entre \$25,000 et \$100,000 en 1975, étaient enquêtés(1).

Le tableau contenu dans ce bulletin fournit les données financières et opérationnelles de base, des petits transporteurs engagés dans le camionnage sur longue et courte distance et de ceux engagés dans le mouvement de mobilier usagé en 1976.

Les données obtenues de l'enquête d'échantillonnage ont été complétées au moyen de données administratives possédées par Revenue Canada. Afin de faire le lien entre les deux, l'échantillon avait été choisi au sein d'une liste de répondants fiscaux, incorporés ou non, qui avaient été préalablement identifiés comme étant engagés dans le camionnage pour compte d'autrui, incluant les entrepreneurs en déménagement. Les résultats obtenus au moyen de l'échantillon ont été gonflés pour obtenir les données sur l'univers entier, ceci étant fait en utilisant le poids associé à chacun des membres de l'échantillon. Les résultats ont été ensuite compilés et insérés dans le tableau formant ce bulletin.

Pour de plus amples informations, veuillez contacter le chef des transports de surface (613-996-9271), Division des transports et des communications, Statistics Canada, Ottawa, K1A 0T6.

(1) Les transporteurs ayant eu un revenu brut de plus de \$100,000 en 1975 ont reçu le questionnaire annuel de recensement pour l'industrie et les données ont été compilées et seront livrées dans la publication n° 53-222 au catalogue Entreprises de camionnage et de déménagement, 1976.



1010704859

Estimates on the Operations of Small Motor Carriers Freight and Household Goods Movers, 1976
Carriers Earning \$25,000 and More Annually by Province or Territory of Domicile

Valeurs estimatives des opérations des petits transporteurs routiers de marchandises
et des petits entrepreneurs en déménagement, 1976
Transporteurs gagnant \$25,000 et plus annuellement par province ou territoire de domicile

	Canada	Newfound- land - Terre- Neuve	Prince Edward Island - Île-du- Prince- Édouard	Nova Scotia - Nouvelle- Écosse	New Brunswick - Nouveau- Brunswick	Québec
Number of carriers - Nombre de transporteurs No. - nbre	9,768	109	13	226	312	2,080
Total operating revenues - Total des recettes brutes annuelles d'opération \$'000	471,030	4,931	843	11,273	15,182	94,368
Operating expenses - Dépenses d'exploitation:						
Salaries and wages - Traitements et salaires \$'000	60,457	947	110	1,841	1,761	10,566
Fuel (including fuel tax) - Carburant (y compris la taxe sur le carburant) "	78,518	1,101	160	2,120	3,099	15,214
Other operating expenses - Autres dépenses d'exploitation "	183,815	2,077	326	4,371	6,534	41,556
Total operating expenses - Total des dépenses annuelles d'opération "	322,790	4,125	596	8,332	11,394	67,336
Net operating revenue - Revenu net d'exploitation "	148,240	806	247	2,941	3,788	27,032
Operating ratio - Coefficient d'opération ..	.685	.837	.707	.739	.750	.714
Total number of employees - Nombre total d'employés No. - nbre	9,910	149	21	304	330	1,837
	Ontario	Manitoba	Saskat- chewan	Alberta	British Columbia - Colombie- Britannique	Yukon and Northwest Territories - Yukon et les Territoires du Nord-Ouest
Number of carriers - Nombre de transporteurs No. - nbre	2,680	395	476	1,757	1,713	7
Total operating revenues - Total des recettes brutes annuelles d'opération \$'000	122,174	20,168	22,995	85,936	92,808	352
Operating expenses - Dépenses d'exploitation:						
Salaries and wages - Traitements et salaires \$'000	14,314	2,860	2,748	10,459	14,766	85
Fuel (including fuel tax) - Carburant (y compris la taxe sur le carburant) "	22,914	3,869	4,025	14,211	11,763	42
Other operating expenses - Autres dépenses d'exploitation "	43,653	7,693	8,401	31,978	37,061	165
Total operating expenses - Total des dépenses annuelles d'opération "	80,881	14,422	15,174	56,648	63,590	292
Net operating revenue - Revenu net d'exploitation "	41,293	5,746	7,821	29,288	29,218	60
Operating ratio - Coefficient d'opération ..	.662	.715	.660	.659	.685	.830
Total number of employees - Nombre total d'employés No. - nbre	2,505	494	449	1,747	2,062	12